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Başlarken II 

Eskişehir Barosu Dergisi’nin Kurucusu Av. Akın Çamoğlu’yla Röportaj 

 Bu röportaj, 1984 yılında Eskişehir Barosu Dergisi’ni ilk olarak yayın hayatına 

hazırlayan ekibe liderlik eden1, dönemin Eskişehir Barosu başkanı Av. Akın Çamoğlu’yla 

09.05.2024 tarihinde gerçekleştirilmiştir. Röportajı, günümüz Eskişehir Barosu Dergisi 

Sorumlu Yazı İşleri Müdür Av. Faruk Günhan ve Eskişehir Barosu Dergisi Baş Editörü Av. 

Samet Sarıkaya gerçekleştirmiştir. Röportajın başlığının Başlarken II olarak tercih 

edilmesinin nedeni, dergideki ilk sayıdaki ilk yazının Av. Akın Çamoğlu tarafından kaleme 

alınan “Başlarken” başlıklı yazı olmasıdır. Yazıya aşağıda yer verilmiştir: 

BAŞLARKEN2 

 Avukatlık bağımsızlık ve özgürlük mesleğidir. Avukatın görev özgürlüğü ise 

Baroların bağımsızlığının özündedir. Avukatlık mesleğinin sorunlarıma 1969 yılında, 

yürürlüğe giren 1136 sayılı Avukatlık yasasıyla çözüm getirilmeye çalışılmış, ancak yeterli 

bağımsızlık gerçekleşmemiştir. Baroların örgütsel etkinliğini belirleyen önemli kararlar, 

bakanlığın onayına bağlı kılınmıştır. Adayların Avukatlığa kabul edilip edilmemesi, disiplin 

uygulamaları konusunda son sözün bakanlığın olması, savunma mesleğinin bağımsızlığı 

açısından sakıncalı bulunmaktadır. 

 Baromuz, kendi halinde, mütevazi, Eskişehirlilerin kişiliklerinden doğan seçkin bir 

yere sahiptir. Bugüne kadar sorunsuz, sorunları da önemli olmayan bir biçimde gelişme 

göstermiştir. Ancak, Avukatlık yasasında yapılan değişiklikler, ekonomik şartlar, mesleki 

birikimimiz, savunma hukukunun ve savunmada Avukatın etkinlik ve saygınlığının önemini, 

büyük ölçüde arttırmıştır. Baro olarak bu değerlere gerekli önemi vererek Avukatlık 

 
1 Dergiyi hazırlayan ekipte Av. Şener Başıbüyük sorumlu yönetmen olarak görev alırken, Av. Cevdet 

Özkan ve Av. Ahmet Vural, yazı kurulunda yer almaktaydı. (Eskişehir Barosu Dergisi, 1984, Sayı 1, s. 

4). 
2 ÇAMOĞLU, Akın, “Başlarken”, Eskişehir Barosu Dergisi, 1984, Sayı 1, s. 5. 
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mesleğine etkinlik ve saygınlık kazandırmayı, düşündüğümüzden, baromuzun kuruluşunun 

60. yıldönümünde mesleki sorunlarınızı gidermede, dayanışmamızı, ve savunma hukukunun 

etkinliğini kuvvetlendirmede, yararı olacağı düşüncesiyle, ilk temyiz mahkemesinin 

kurulduğu şehrimizde "ESKİŞEHİR BAROSU DERGİSİ" adı altında tüm hukukçuların 

katkısıyla yaşayacak bir baro dergisi hazırlayarak tüm hukukçuların hizmetine sunmanın 

yararlı olacağını düşündük. Bunun için onurlu ve kıvançlıyız. 

 Dergimize gönderilen yazıların tarafsızlığı, mesleki açıdan yararı yayın 

kurulumuzca incelendikten sonra, yazı sahibinin ismiyle yayınlanacaktır. Şimdiden dergimizi 

yaşatmak için gayretlerini esirgemeyen tüm hukukçulara ve dergimizin basılmasında her 

türlü yardımı ve kolaylığı esirgemeyen Eskişehir Sanayi Odası Başkanı Yavuz 

ZEYTİNOĞLU, Yönetim Kuruluna, Genel Sekreter Yusuf KÖSE, Yıldırım YÜRET ve Ayşe 

KESİM'e Baro ve tüm hukukçular adına sonsuz teşekkürlerimi borç bilirim,  

BARO BAŞKANI Avukat Akın ÇAMOĞLU (Mart 1984) 

 
1984 yılı Eskişehir Barosu Yönetim Kurulu3 

 
3 Fotoğrafın arka planında, günümüzde Eskişehir Adliyesi’ndeki Baro Odası’nın duvarında yer alan 

baro başkanlarının fotoğrafları yer almaktadır.  
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AV. AKIN ÇAMOĞLU’NUN ÖZ GEÇMİŞİ 

29 Şubat 1944 Eskişehir Sivrihisar’da dünyaya gelmiştir. İlk ve Orta öğretimini Sivrihisar’da 

tamamlamasının ardından lise eğitimini İstanbul Kabataş Lisesinde almış ve 1961 yılında 

mezun olmuştur. İstanbul Üniversitesi Hukuk Fakültesinden 1965 yılında mezun olmuştur. 

15 Kasım 1968 tarihinden Eskişehir Barosuna kayıtlı olarak serbest avukatlık mesleğine 

başlamıştır. Eskişehir Barosu Yönetim Kurulu  ve Baro Genel Sekreterliği görevlerinde 

bulunmuştur. 1976 -1980 Eskişehir Belediye Meclis Üyeliği 1977-1980 CHP İl Başkanlığı 

ve Yüksek Disiplin Kurulu üyeliği 1984-1992 Dört dönem Eskişehir Baro Başkanlığı  1993-

1998 Türkiye Barolar Birliği Yönetim Kurulu üyeliği ve 2019-2024 Tepebaşı Belediye 

Meclis üyeliği yapmıştır. Evli, 2 çocuk ve 3 torun sahibidir. 

AV. AKIN ÇAMOĞLU’YLA RÖPORTAJ 

Av. Samet Sarıkaya: Bizlere mesleğe başlangıcınızı ve Eskişehir Barosu’nun sizdeki yerini 

anlatabilir misiniz ? 

Av. Akın Çamoğlu: 15 Kasım 1968’de avukat olarak mesleğe başladım. O tarihten itibaren 

de Eskişehir Barosu’nda avukatlık mesleğini yürüttüm. Sadece bu süreçte, çok yakın dostum, 

rahmetli Uğur Alacakaptan’la4 beraber 2-3 sene birlikte İstanbul’da çalışma imkanımız oldu. 

Onun haricinde Eskişehir Barosuna kayıtlı olmak, bu kuruluşta, bu baroda meslek yürütmek 

benim için çok büyük bir onur oldu. Emekli oluncaya kadar baromuzun bir mensubu oldum. 

Emekli olduktan sonra da bütün aktiviteleri takip ediyorum, izliyorum ve hala Eskişehir 

Barosunun kayıtlı bir üyesiyim ve bununla büyük bir onur duyuyorum 

Av. Samet Sarıkaya: Eskişehir Barosunun Türkiye’deki konumu sizce nedir ? 

Av. Akın Çamoğlu: Eskişehir Barosunun Türkiye genelinde, özellikle Türkiye Barolar 

Birliği özelinde çok önemli bir yeri vardır. Çünkü baromuz, Barolar Birliğinin kuruluş 

döneminde etkin bir rol oynamıştır. Barolar birliğinin ilk başkanı Faruk Erem’dir5. 

Yardımcısı, genel sekreteri ise Eskişehir Barosu mensubu Avukat Hikmet Tuncay’dır6. 

 
4 Uğur Alacakaptan (1934, Nazilli, Aydın - 22 Ocak 2022, İstanbul), Türk siyasetçi ve hukuk 

profesörüdür.  
5 Ahmet Faruk Erem (1913, İstanbul – 15 Ekim 1998, Ankara), Türk hukukçu ve yazardır. 
6 Av. Hikmet Tuncay, 1963-1969 yılları arasında Eskişehir Barosu başkanlığı görevini yapmıştır. 

Türkiye Barolar Birliğinin 1969 1. Genel Kurul Toplantısına Eskişehir Delegesi olarak katılmış, 

1972’deki vefatına kadar Türkiye Barolar Birliği yönetim kurulundaki görevlerini sürdürmüştür. 
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Hikmet Tuncay, nurlar içinde yatsın çok büyük bir hukukçuydu, önder bir hukukçuydu. 

Hikmet Tuncay’ın vefatından sonra, benim de bacanağım olan Şahap Demirer7 bayrağı 

devraldı. Önce barolar Birliği yönetim kurulu üyesi oldu. Ardından genel sekreter ve başkan 

yardımcısı oldu. Yıllarca bu görevi hiç aksatmadan sürdürdü. Hem Barolar Birliğine hem de 

baromuza ışık tutan çok önemli çalışmalarda bulundu. Onu da nurlar içerisinde yad etmek 

istiyorum. Şahap Demirer, çok şakacıydı. Artık ihtiyarladın, görevi devret dediğimizde 

dördüncü dönem başkanlığının ardından başkanlığı bıraktı. Barolar Birliği yönetim kuruluna 

girdi. Onun ardından ben devam ettim. Orada Teoman Evren8 ve Önder Sav’la9 beraber 

yönetim kurulunda çalıştık. O dönem barolar birliğinin aracı dahi yoktu. Geliri yoktu. 

Teoman bey, dosyaların paralı olmasını yargıya müdahale olarak görmüş ve çok eleştirmişti. 

Ancak yönetim kurulunda yer aldığımız dönemde Teoman beyi bu konularda ikna etmeyi 

başardık. Ardından baro pulları geldi. Her baroda barolar birliğinin toplantı yapmasını 

sağladık. Benim ve arkadaşlarımın başkanlığı döneminde Eskişehir Barosuna hiç hayır 

demeden büyük hukukçular ziyarete gelmişti. Danıştay Başkanı iki defa geldi Yargıtay 

Başkanı en az iki defa geldi. Anayasa Mahkemesi Başkanı Yekta Güngör’ün10, Önder Sav’ın, 

Hüsamettin Cindoruk’un11 baromuza çok büyük katıları oldu. Hatta Cindoruk, baromuzun 

üyesiydi. Eskişehir Barosunun üyesi olmak, övünülecek bir durumdur dersek hiç abartmış 

olmayız. 

Av. Samet Sarıkaya: Mesleğimizin günümüzdeki durumu hakkında ne düşünüyorsunuz ? 

Av. Akın Çamoğlu: Söylenecek çok fazla şey var. Son derece üzülüyorum. Bizim 

zamanımızda o kadar az sayıda avukat vardı ki, eski avukatlar genç meslektaşlara yardımcı 

 
7 01.09.1928 tarihinde Bozüyük´te dünyaya gelen Şahap Demirer, İlkokulu Kayseri´de, ortaokul ve 

liseyi Eskişehir Atatürk Lisesinde tamamladıktan sonra İstanbul Hukuk Fakültesi´ne gitmiş, mezun 

olduktan sonra 1954 yılından itibaren Eskişehir'de serbest avukatlık yapmaya başlamıştır. Eskişehir 

Barosunda 1972 – 1980 yılları arasında baro başkanlığı, 1982-1989 yılları arasında Türkiye Barolar 

Birliği Yönetim Kurulu Üyeliği, Genel Sekreterlik ve Başkan Yardımcılığı görevlerinde bulunmuştur. 

14 Ocak 2021 tarihinde vefat etmiştir. 
8 Teoman Evren (1934, Dörtyol - 18 Ekim 2006, Ankara), 1984-1989 yılları arasında Türkiye Barolar 

Birliği başkanlığı yapmıştır. 
9 Önder Sav (d. 14 Kasım 1937, Manyas), Türk hukukçu ve siyasetçi. 1989- 1995 yılları arasında 

Türkiye Barolar Birliği başkanlığı yapmıştır. 
10 Yekta Güngör Özden (d. 5 Haziran 1932, Niksar), Türk hukukçu, yazar ve şair. 1991-1998 yılları 

arasında Anayasa Mahkemesi Başkanlığı yapmıştır. 
11 Ahmet Hüsamettin Cindoruk (8 Haziran 1933; İzmir), Türk hukukçu ve siyasetçidir. 
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olabilmek için dosya verirdi. Böyle bir gelenek başlatmıştık. Genç meslektaşlarımız 

desteklenirdi. 

Av. Faruk Günhan: Ben de aynı dönemden geldim. İlk büromuzu açtığımızda üstatlarımız 

bizlere yardımcı olurdu. Büromu açtığımda üstadım, Yargıtay Dergisi aboneliği hediye 

etmişti. Ayrıca bir firmanın icra takip işlerini bana hediye etmişti. 

Av. Akın Çamoğlu: İşte bu, genç meslektaşlarımıza destek anlamında çok önemliydi. Ancak 

şimdiki şartlar ile o zamanki şartlar çok farklı. Bana gelen bilgilere göre orta yaşlı ve 

mesleğinde ilerlemiş meslektaşlarımız dahi şu anda ekonomik olarak sıkıntılar yaşamakta. 

Avukatlık mesleği, yönetenler tarafından etki sağlayabilecek konumdan uzaklaştırıldığını 

görmekteyim. Bu noktada barolar birliği geçtiğimiz haftalarda Türkiye’de ses getiren bir 

toplantı yaptı. Ankara’da, özellikle genç meslektaşlarımızın sorunlarını dile getirdi.  

Bizim zamanımızda örneğin genç meslektaşlarımız için CMUK’tan feragat edilmişti. Bu 

uygulamayı başlatan ve ilk olarak CMUK’a gitmeyi bırakan avukatlardan birisi de bendim. 

Bu sayede genç arkadaşlarımıza destek olmuştuk. Günümüzde kıdemli avukatlar mesleğe 

yeni başlayan genç arkadaşlarımızı hukuk bürolarında yanlarına alarak destekleyebilir. 

Eskişehir’de bu, benim dönemimde benim tarafımdan başlatılmıştı. Genç arkadaşlarımıza 

destek vermek için ufak da olsa katkı sağlayabilmek için yanımıza alırdık. Esas sorun ise 

genç arkadaşlarımızın ekonomik problemleri. Bunun yanı sıra genç arkadaşlarımıza sosyal 

konularda destek sağlanması lazım. Genç meslektaşlarımızın sosyal alanlarda çalışmalar 

yapmaları lazım. Belediye meclislerine katılım sağlayabilirler. Avukat bulundurması zorunlu 

olan şirketler genç meslektaşlarımızla çalışmayı önceleyebilir. Bu sayede genç 

meslektaşlarımız öne çıkacaktır. Çözümleri kalıcı bir noktaya getirmek içinse Bakanlığın, 

Barolar Birliğiyle birlikte hareket etmesi gerekmektedir.  

Genç meslektaşlarımızın en büyük sıkıntılarının birisi ise, üniversite ve hukuk fakültesi 

sayılarının artmasıdır. Bundan dolayı avukat sayısı çok yüksek bir noktaya çıktı ve genç 

meslektaşlarımızı olumsuz etkiledi. Bu nedenle staj eğitiminin çok daha kaliteli 

gerçekleştirilmesi gerekmektedir. Üzülerek söylüyorum ki asgari ücretle çalışan avukatların 

olduğunu duyunca şaşırıyorum. Bu son derece tehlikelidir. Mesleğimizin etkisiz hale 

getirilmesidir. Gerçekten bu durumdan çok büyük rahatsızlık duymaktayım. Bunun çözümü 

Barolar Birliğimizin çalışmaları ile yönetenlere bu sıkıntıların iletilmesidir. Günümüzde 
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yönetimin barolara bakış açısının olumlu olmadığını görmekteyim. Yönetimin belirli 

noktalarda değişmesiyle, avukatlık mesleğinin daha iyi bir yere geleceğini düşünmekteyim.  

Av. Samet Sarıkaya: Mesleğe başladığınız yıllarda avukatların, yargının diğer unsurlarıyla 

olan iletişimi nasıldı? Bununla ilgili birkaç anınızı paylaşabilir misiniz ? 

Av. Akın Çamoğlu: Baro başkanı olduğum dönemde, avukatlar gününü kutladığımızda 

adliyedeki bütün hakim ve savcılar Eskişehir Barosunun misafiri olarak eksiksiz katılım 

sağlarlardı. Biz hep birlikte hareket ederdik. Avukat, hakim, savcı ayrımı yoktu. Hiçbir 

avukat hakim savcılarla yakın olduğu için onları istismar etmezdi fevkalade birlikte hareket 

ederdik. Bizim her ay yapmış olduğumuz bilimsel konferanslarda, Yargıtay daire başkanları, 

mesleğinde yükselmiş onurlu ve isim yapmış hukukçuları davet ettiğimizde tüm 

meslektaşlarımız, hakimler, savcılar kesinlikle katılım sağlarlardı. Mesela 2. Daire başkanı 

Esat Bey12 geldiğinde bütün hakimler katılır, sorular sorup cevaplar alırdı. Hocaların hocası 

Hıfzı Veldet Velidedeoğlu13 2 defa geldi. Fevkalade memnun ayrıldı. Talih Uyar14 çok sık 

gelirdi Eskişehir’e. Mesleğimizin gelişmesinde biz avukatlara çok geniş bir pencere açardı. 

Bu toplantılara da tüm hakim ve savcılar katılım gösterirdi. Şimdi duyuyorum ve çok 

şaşırıyorum. Toplantılara ne bir hakim ne bir savcı ne de bürokrasiden bir kimsenin gelmeyişi 

hukuk adına, yalnızca Eskişehir Barosu değil, bütün barolar adına son derece büyük bir 

eksiklik olarak görüyorum. Bunun adına da üzüntü duyuyorum. 

Av. Samet Sarıkaya: Eskişehir Barosu Dergisi, 1984 yılında ilk defa sizin döneminizde 

çıkartıldı böyle bir dergi çıkartmaktaki gayeniz ve motivasyonunuz neydi ?  

Av. Akın Çamoğlu: O tarihlerde Baro olarak, sosyal etkinliklerimiz anlamında hem 

Eskişehir'de hem de Türkiye genelinde meslektaşlarımızdan çok fazla bir talep oldu. Bu 

nedenle hukukun, bağımsız yargının ve mesleğimizin sorunları hakkında toplumda daha fazla 

ses getirebilmesi amacıyla meslektaşların isteğiyle böyle bir dergiye başlangıç yaptık. Çünkü 

 
12 Esat Şener (1924, Siverek - 23 Temmuz 2000, Ankara). 1970 yılında Yargıtay 2. Hukuk Dairesi 

Başkanlığına seçilmiş ve 1989 yılında emekliye ayrılmıştır. 
13 Hıfzı Veldet Velidedeoğlu (24 Ağustos 1904, İstanbul - 24 Şubat 1992, İstanbul), Türk hukukçu, 

akademisyen, yazar ve gazeteci. e 1961 Anayasası'nı hazırlayan komisyonun üyeliği ve kâtipliğini 

yapmıştır 
14 Av. Talih Uyar, (d. 20 Haziran 1945, Manisa). Bugüne kadar 41 kitabı ve 600’e yakın makalesi 

yayımlanmıştır. Halen çeşitli eğitimler vererek hukukumuzun gelişimine katkı sağlamakta, en yakın 

tarihli olarak, 11 Mart 2022 günü baromuzda eğitim vermiştir. 
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aramızda bu dergiye katkıda bulunacak çok değerli avukat ve hukukçular vardı, böyle 

başladık. Hatta bu dergiyi hazırlarken bir başka da dergi de hazırladık. Guguk adı altında, 

hem içimizdeki meslektaş yaşam öykülerini, meslektaşlarımızın enteresan hukuki anılarını 

ve bu türlü vakaları tarihe ve geleceğe aktarmak amacıyla bu işlere başladık. Dergimiz çok 

fazla talep gördü, benim başkanlığım sırasında Eskişehir Barosu, Eskişehir avukatları ve 

Bilecik'te yeterli avukat olmadığı henüz Bilecik Barosu kurulmamış olduğundan, Bilecik 

avukatlarından oluşmaktaydı. Onların da katkılarıyla böyle bir çalışmaya girdik. Fevkalade 

oldu. Bu yapmış olduğumuz çalışma gerçekten birçok baroların da çalışmalarına etkili oldu. 

Ankara ve İstanbul Barolarına da dergilerimizi göndererek oradaki meslektaşlarımızla da 

yazılarımızı paylaşma fırsatımız oldu. Eskişehir Barosu’nun Türkiye’de çok dinamik bir 

yapısı vardır. Eskişehir Barosu’nun hukukçuları, benim zamanımdaki ve benden sonraki 

meslektaşlarım, baro başkanları aynı dinamizmi devam ettirdiler. Çünkü Eskişehir Barosu, 

Türkiye’de Barolar anlamında mesleğimizin gelişmesine ışık tutan bir niteliğe sahiptir. 

Dergiyle beraber, sosyal aktivitelerimiz mevcuttu. Muhakkak her ay bir sosyal gezi yapardık. 

O zamanlar lokalimiz yoktu. Bir lokal başlangıcı yaptık. Her cumartesi müzikli lokal 

buluşmaları gerçekleştirdik. Lokalimizde tüm avukat arkadaşlarımıza öğlen yemeği verilerek 

hizmete devam edildi. Baro başkanlığım sırasında, hiçbir cumartesi lokal yemeklerimizi 

kaçırmadım. Bu, bizim çalışmamızı Türkiye genelinde örnek kıldı. Şimdi görüyorum o 

yaptığımız şeylerin ne kadar doğru olduğunu. Sizlerin yeni bir dergiye ön ayak olmanız, 

geçmişte bizim başlattığımız yolda daha da iyi hizmet vereceğinize inanıyorum. Bu da bizim 

baromuza ve Türkiye genelindeki mesleğimize katkı sağlayacaktır. Bu çalışmaları görmek 

beni çok mutlu ediyor. Sizleri, Mustafa Bey’i emeği geçen Baro mensubu arkadaşlarımı 

kutluyorum. Çok mutluyum. Bizim zamanımızda derginin çalışmasında çok az katkı 

sağlayabiliyorduk. Ancak şu anda görüyorum ki çok özenle ve ısrarla bu derginin yayını için 

gayret sarf ediyorsunuz. Çok sevinçle karşılıyorum. İnşallah ilerleyen yıllarda da bu 

çalışmalar devam eder. Sizleri kutluyorum. Sağlığım yerinde oldukça Eskişehir Barosuna 

katkım ve desteğim olacaktır. bu ziyaretiniz ve röportajınız için de ayrıca teşekkür ediyorum. 

Sağlıcakla kalın… 
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AV. AKIN ÇAMOĞLU’NA AİT BAZI FOTOĞRAFLAR 

 
(Serpil Çamoğlu, Akın Çamoğlu, Muazzez Oysul, Muvaffak Oysul) 

 
(Serpil Çamoğlu, Ord. Prof. Dr. Hıfzı Veldet Velidedeoğlu ve Av. Akın Çamoğlu) 
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(Av. Akın Çamoğlu ve Av. Önder Sav) 

 
(Akın Çamoğlu, Hüsamettin Cindoruk, Yekta Güngör Özden ve Önder Sav) 
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(Dönemin Eskişehir Barosu Avukatları ve Fatma Girik) 

 
(Av. Akın Çamoğlu, kütüphanesini Eskişehir Barosuna bağışlıyor 15 Mayıs 2024)


